
Klapstoelen 

Ik begrijp goed dat kinderopvang een van de hoofdpijndossiers is voor dit kabinet. Zij 
krijgen feitelijk de kinderopvangaffaire en het dossier gratis kinderopvang in hun schoot 
geworpen en moeten er iets mee doen. Of eigenlijk dus niets. Want wat zou er kunnen 
gaan gebeuren: 

In 2026 wordt er eenmalig niet geïndexeerd. Want, zo wordt verteld, deze regering hecht 
belang aan houdbare overheidsfinanciën. Nu is het niet zo dat de extra investeringen 
die de afgelopen jaren in de kinderopvang zijn gedaan, cadeautjes waren. Deze 
middelen waren nodig om inkomsten en uitgaven enigszins (afhankelijk van de 
vestigingsplaats) met elkaar in evenwicht te brengen. Dat is over het algemeen gelukt, 
met als gevolg dat kinderopvang betaalbaarder is geworden voor ouders. 

Ga er eens vanuit dat het voorgenomen besluit doorgaat, dan moet je je meteen 
realiseren dat de kosten voor de kinderopvang wel stijgen. Denk aan personeel, huur, 
maar ook bijvoorbeeld de btw-verhoging die zal worden doorbelast aan de klant, 
oftewel de ouder. 
Tot 2024 konden wij als maatschappelijke organisatie meestal de maximum te 
vergoeden uurbedragen aanhouden, waardoor kinderopvang voor ouders echt 
betaalbaar bleef. Maar met het voorgenomen besluit om niet te indexeren, zal dat niet 
langer mogelijk zijn als je de huidige kwaliteit wilt behouden. Denk je eens in wat dit 
voor ouders gaat betekenen. Een rekensom: 

1 kind, 2 dagen opvang per week, 11,5 uur per dag = 23 uur per week 
23 uur per week x 51 weken = 1173 uur 
In 2024 is het maximum te vergoeden uurtarief € 10,25. Stel dat wij volgend jaar 5% 
moeten verhogen, dan wordt het bedrag € 10,77. 
52 cent komt dan niet in aanmerking voor een tegemoetkoming, dus bovenop hetgeen 
nu al betaald wordt, zijn de extra kosten € 609,96 per jaar / € 50,83 per maand. En dat 
kun je zonder overdrijven veel noemen. 

Vervolgens hoef je geen wiskunde te hebben gestudeerd om te begrijpen dat dit niet 
met de invoering van de basisvoorziening (gratis kinderopvang) rechtgetrokken zal 
worden, want dat past niet in de visie van dit kabinet. Dus de kosten zullen in de 
komende jaren voor ouders gaan stijgen in plaats van dalen. 
Als kabinet met zo'n erfenis kun je dan niet anders dan je nogmaals bezinnen en tot de 
conclusie komen dat de basisvoorziening onhaalbaar is en van tafel moet. Alle 
onderzoeken die aantonen dat kinderopvang goed is voor de ontwikkeling van alle 
kinderen, dat kinderopvang bijdraagt aan de toenemende arbeidsparticipatie van 
vrouwen en dat het de kansengelijkheid bevordert, ten spijt. Zo jammer. 



Bovenstaande zou een mogelijke strategie kunnen zijn van dit kabinet. Ik weet het niet, 
en zo ook het merendeel van de ouders. Wat wij allemaal wel weten, is dat er opnieuw 
wordt gejojood met de kinderopvang en dat de ouders en hun kinderen daar de dupe 
van zijn. Onzekerheid zorgt ervoor dat ouders andere keuzes maken. Informele opvang, 
au pairs, of (deels) stoppen met werken, en in dit laatste geval is dat meestal niet de 
vader maar de moeder. De klapstoelen van onze maatschappij. En wat doen wij als over 
een paar jaar de zorg om nog meer mensen vraagt? Juist, dan investeren we weer in de 
kinderopvang. 

Ik kan niet anders dan vol verbazing denken: hebben wij nou echt niets geleerd in de 
afgelopen jaren? 

 


